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Zpravodaj obce Střítež nad Bečvou 

Úvodní slovo 
Milí Střítežané, 

mám velkou radost a chce se mi zvolat „Máme lávku!“ 

Lávku už tedy máme delší dobu, ale až ve středu 

17. května se nám konečně podařila přesunout z místa 

provizorního na místo definitivní. Protože je lávka 

opravdu velká a těžká, měl jsem z jejího osazení obavy. 

Na místě byl nejprve složen velký jeřáb, který přivezly 

v rozloženém stavu kamiony. V den D dorazili na místo 

kolem 8. hodiny zvědavci, zástupci tisku, a dokonce 

i televize s očekáváním, jak osazení bude probíhat. 

Počasí nám moc nepřálo. Bylo zataženo, poprchalo 

a pofukoval vítr. K naší velké radosti však osazení lávky 

proběhlo rychle, precizně a bezproblémově. Bylo vidět, 

že přesun prováděli profesionálové, kteří nic nepone-

chali náhodě. Za půlhodinku bylo po všem a nám spa-

dl velký kámen ze srdce, že jsme o velký kus blíž k do-

končení výstavby celé cyklostezky. Další informace 

o lávce jsou dále uvedeny ve zpravodaji. 

Čas však rychle letí, a tak už nám skončil květen. Ko-

nečně k nám dorazily krásné, teplé dny, které jsou nej-

delší v roce a venku je vše svěží. Každé den se kochám 

ječmenem na poli u plynové redukční stanice, jehož 

dlouhé vousy se nádherně vlní ve větru a těším se, až 

zezlátne. Je to zázrak. 

Děti vyhlíží prázdniny, maturanti už mají zkoušku 

z dospělosti za sebou a pokud budou pokračovat ve 

studiu dál, tak je čekají nejdelší prázdniny v životě. 

Plánují se pomalu dovolené. Těšíme se, že budeme 

trávit čas s rodinou a poznávat nová, zajímavá místa 

a budeme se vracet obohaceni o nové zážitky a odpo-

čatí. Rodiče plánují dětem program na prázdniny, zaři-

zují tábory a zde mám pro vás tip na příměstský tábor 

v termínu 17. - 21. července 2023 pro děti prvního 

stupně ZŠ, který bude na střítežské faře. 

Rád bych vás ještě srdečně pozval na dvě akce na fot-

balovém hřišti pod Hostýnem, které jsme se rozhodli 

po loňském úspěchu zopakovat. Bude to v neděli 

25. června Den obce s atrakcemi pro děti a v sobotu 

29. července letní kino. Promítaný film bude překvape-

ní. Snad nám vyjde počasí jako vloni, kdy se akce vy-

dařily a zaznamenali jsme pozitivní ohlasy. 

Přeji vám krásné letní dny zalité sluncem a dobrou 

náladou. 

Jan Vaculín, místostarosta 

červen 2023 





Aktuálně z obce 

Lávka přes Bečvu na stezce 

pro chodce a cyklisty v obci 

Střítež nad Bečvou  

Nová lávka je součástí projektu reali-
zované stezky pro chodce a cyklisty 
spojující naši obec se stávající cyklo-
stezkou Bečva a silnicí I/35 a dále 
komunikací do obce Zašová po tzv. 
staré cestě a do Zubří přes lokalitu 
Hamry.  
 
Jak všichni víme, tato nová spojnice je 
významným bezpečnostním prvkem, 
neboť se jedná o velmi frekventovanou 
trasu s pohybem automobilů, chodců 
a cyklistů, jejichž pohyb po úzké silnici 
III. třídy byl velmi nebezpečný. Bezpeč-
nostní argument stavby podtrhuje 
i několik tragických dopravních nehod 
na silnici III. třídy (zasahovala PČR, hasi-
či, jeřáb, vrtulník) a v křižovatce se silni-
cí I. třídy. Nová stezka je opatřena hlad-
kým živičným povrchem v šíři 3,0 m a je 
doplněna veřejným osvětlením po celé 
své délce (což všichni ocení ihned po 
setmění a víme, že v zimních měsících 
to bývá velmi brzy). Stezka je již nyní 
i velmi oblíbeným vycházkovým místem 
a příjemným „zokruhováním“ při pro-
cházkách s rodinou, běhání, ale i při 
procházkách s vašimi čtyřnohými maz-
líčky. 
Po vleklých potížích s dokončením 
stavby, způsobenými různými odvolání-
mi, se podařilo po 3 letech dokončit 
i poslední „dílek skládačky“ tak, aby 
celá trasa stezky byla plně funkční 

a kompletní. Jedná se o novou lávku 
přes řeku Bečvu, která je v rámci naše-
ho regionu naprosto unikátní a to jak 
svými parametry, tak svým vzhledem. 
Nová lávka je tvořena prostorovou oce-
lovou příhradovou konstrukcí. Jedná se 
o lávku s velkým rozpětím bez vnitřních 
podpor (v řece Bečvě nejsou žádné 
podpěry, konstrukce je samonosná). Ty 
totiž nebyly správcem toku povoleny 
a bylo tedy nutno dodržet světlost mezi 
opěrami (na břehu) stávajícího soused-
ního betonového silničního mostu. Ro-
zpětí lávky mezi podporami tak činí 
úctyhodných 48 metrů (pokud máme 
správné informace, tak lávka v Rožnově 
p. R. do centra a ve Valašském Meziříčí 
u tenisových kurtů je o celých 10 metrů 
kratší). Průchozí šířka lávky je 2,0 m 
a pochozí plocha lávky je tvořena du-
bovými fošnami. Podchozí výška je cca 
3,0 m. Celá nová lávka je kompletně 
osvětlena a bude jistě i více světla na 
stávajícím betonovém mostě pro auto-
mobily. 
U napojení na silnici III. třídy (na pra-
vém břehu Bečvy) je pro zpomalení 
cyklistů v místě, kde najíždějí na silnici 
a kde se mohou ve větší míře potkávat 
s chodci, navržen přirozený pravoúhlý 
retardér. V tomto místě měla stezka pro 
chodce a cyklisty volně navazovat na 
kompletně zrekonstruovanou křižovat-
ku na silnici I. třídy I/35, včetně semafo-
rů, odbočovacích pruhů, vybočených 
autobusových zastávek a chodníků. 
Tento projekt je ale prozatím pozasta-
ven. Vedení obce má zájem projekt 
obnovit a nabídnout řidičům bezpeč-

nou křižovatku obdobnou jako má sou-
sední město Zubří. Obec Zašová má 
navíc zpracovanou studii na cyklotrasu 
právě od této křižovatky do obce a po-
té po „staré cestě“ kolem restaurace 
U Václava až k motorestu Pelikán.  
Opěry a základy nové lávky jsou tvoře-
ny bloky z hladkého pohledového žele-
zobetonu. Z bezpečnostních důvodů je 
lávka umístěna nad úrovní hladiny sto-
leté vody i nad úrovní stávajícího silnič-
ního mostu. Pohledově je pak lávka 





Základní technické parametry lávky 

Světlé rozpětí lávky (světlost mezi podporami)…………… 48 m 

Osové rozpětí lávky……………………………………………………… 49 m 

Průchozí šířka lávky……………………………………………………… 2,0 m 

Stavební šířka konstrukce …………………………………………… 3,3 m 

Stavební výška konstrukce…………………………………………… 4,3 m 

Výška nad hladinou řeky Bečvy……………………………………. 5,85 m 

Výška nad stoletou hladinou řeky Bečvy (Q100)…………..2,1 m 

Hmotnost ocelové konstrukce lávky……………………………. 45 t 

Celková hmotnost……………………………………………………….. 57 t 

Výpočtová únosnost lávky…………………………………………… 500 kg/m2 

z vnější strany „opletena“ všudypřítom-
ným valašským vrbovým proutím, které 
se vždy používalo (a i dodnes se použí-
vá) na výrobu velikonočních pomlázek, 
ošatek nebo košíků. Ono proutí je ve 
skutečnosti šikmo kladený dřevěný rošt 
z modřínových hranolů 80 x 80 mm. 
Celkem bylo potřeba přes kilometr 
těchto hranolů. Ale původní inspirace 
návrhu je stále patrná a dotváří moder-
ní, jednoduchý a účelový design lávky. 
V zapadajícím slunci pak jistě vynikne 
jak výrazný barevný odstín dřevěných 
prvků, tak pestrá stínohra, kterou různé 
úhly obkladu rozehrají.  
 
Děkujeme vám, že jste nám věřili, věříte, 
podporujete, pomáháte, máte radost 
a stejně jako my se těšíte na to, až bude-
me celou novou cyklotrasu v délce cca 
900 m plně využívat. 

Nové zábradlí před MŠ, 

hasičskou zbrojnicí  

a sokolovnou 

Vodorovné značení silnice 

III. třídy  

Slíbili jsme zajištění vodorovného zna-
čení na silnici vedoucí přes naši obec. 
Vodorovné značení je hotovo, a to 
i přes sousední obec Vidče až do Rož-
nova p. R. 

Sportovní areály připraveny 

na sezónu 

Zde patří poděkování správcům fotba-
lového hřiště, tenisových kurtů a soko-
lovny. Sportoviště jsou připravena 
a budeme se na vás těšit.  

Ing. Pavel Gerla 
starosta obce Údržba zeleně a květová výsadba 

Na místě SUS Valašsko vyrábí nové 
zábradlí, které se poté odváží do zin-
kovny, po této povrchové úpravě se 
zpět, a to již natrvalo, osazuje.  





Výpis z usnesení ze zasedání Zastupitelstva obce Střítež 

nad Bečvou 

Výpis z usnesení z 4. zasedání Zastupitelstva obce Střítež nad Bečvou, konaného dne 26. 4. 2023  

Rozpočet po 3. změně Schválený „RO“ „RO“ před změnou Návrh 3. změny „RO“ po 3. změně 

Příjmy celkem 28 992 639,77  29 031 239,77  986 151,00 30 017 390,77 

Výdaje celkem 32 548 806,00 32 684 101,00 986 151,00 33 670 252,00 

Financování celkem 3 556 166,23 3 702 861,23 0,00 3 702 861,23 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
▪ smlouvu o zřízení věcného břemene 

na p. č. 967/3 – služebnosti č. IV-12-
8023170/001, mezi ČEZ Distribuce, 
a. s., IČ: 24729035, se sídlem Děčín - 
Děčín IV-Podmokly, Teplická 874/8, 
405 02 Děčín a Obcí Střítež nad Beč-
vou, IČ: 00635839, Střítež nad Beč-
vou 193, PSČ: 756 52. 

▪ smlouvu o zřízení věcného břemene 
na p. č. 843/1, 843/2, 1596/1, 
1596/3 - služebnosti č. IP-12-
8022999-003, mezi ČEZ Distribuce, 
a. s., IČ: 24729035, se sídlem Děčín - 
Děčín IV-Podmokly, Teplická 874/8, 
405 02 Děčín a Obcí Střítež nad Beč-
vou, IČ: 00635839, Střítež nad Beč-
vou 193, PSČ: 756 52. 

▪ smlouvu o výpůjčce části nemovité 
věci za účelem zřízení veřejného 
místa zpětného odběru odpadních 
pneumatik, mezi GREEN Logistics 
CZ s.r.o., IČ: 09632409, se sídlem 
Osadní 799/26, Holešovice, Pra-
ha 7 PSČ: 170 00 a Obcí Střítež nad 
Bečvou, IČ: 00635839, Střítež nad 
Bečvou 193, Střítež nad Bečvou, 
PSČ: 756 52. 

▪ koupi pozemků parcelního čísla 
1338/2 a 1370/9 k. ú. Střítež nad 

Kompletní zápis a usnesení ze zasedání Zastupitelstev obce Střítež nad Bečvou můžete nalézt na webových stránkách obce 

www.striteznb.cz/archiv-uredni-desky/. 

Bečvou za cenu 386 200 Kč a pově-
řuje starostu vypracováním smlouvy 
a jejím podpisem (náklady na vklad 
do KN ponese kupující). 

 
Zastupitelstvo obce podle § 6 odst. 
5 písm. c) ve spojení s § 54 odst. 2 zá-
kona č. 183/2006 Sb., o územním plá-
nování a stavebním řádu (stavební zá-
kon), ve znění pozdějších předpisů 
konstatuje ověření, že územní plán 
není v rozporu s: 
a) Politikou územního rozvoje ČR – 

úplné znění závazné od 1. 9. 2021, 
b) Aktualizací č. 4 Zásad územního 

rozvoje Zlínského kraje vydané Za-
stupitelstvem Zlínského kraje usne-
sením č. 0277/Z09/22 ze dne 
28. 2. 2022 a nabytím účinnosti dne 
22. 3. 2022, 

c) stanovisky dotčených orgánů, 
d) stanoviskem Krajského úřadu. 
 
Zastupitelstvo obce podle § 6 odst. 
5 písm. c) ve spojení s § 54 odst. 2, za 
použití ustanovení § 43 odst. 4 zákona 
č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon), ve 
znění pozdějších předpisů, ve spojení 
s částí šestou - § 171 a násl. zákona 

č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění 
pozdějších předpisů a přílohy č. 7 vy-
hlášky č. 500/2006 Sb., o územně ana-
lytických podkladech, územně plánova-
cí dokumentaci a způsobu evidence 
územně plánovací činnosti, ve znění 
pozdějších předpisů,  
▪ rozhodlo o námitkách uplatně-

ných v rámci projednávání návrhu 
Změny č. 2 Územního plánu Střítež 
nad Bečvou v rozsahu a odůvodnění 
dle části VIII. Opatření obecné pova-
hy č. 1/2023 – Změna č. 2 Územního 
plánu Střítež nad Bečvou. 

▪ vydává Opatření obecné povahy 
Změna č. 2 Územního plánu Stří-
tež nad Bečvou v rozsahu a obsa-
hu tak, jak je uvedeno v části V. ob-
sahu předloženého materiálu. 

 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
▪ celoroční hospodaření obce Střítež 

nad Bečvou a závěrečný účet obce 
za rok 2022, a to bez výhrad. 

▪ účetní závěrku obce Střítež nad Beč-
vou včetně výsledku hospodaření 
obce za účetní období roku 2022 
sestavenou ke dni 31. 12. 2022. 

▪ změnu rozpočtu č. 3/2023. 

Harmonogram svozu  

tříděného odpadu 
Měsíčně se budou odvážet všechny druhy  

tříděného odpadu:  

plasty, nápojové kartony, sklo, papír a kovový odpad 

Občané si mohou bezplatně vyzvednout na naší  

Poště Partner sadu tašek na třídění odpadu.  

Naše obec je členem 

MAS Rožnovsko, z.s.,  

tým ve složení P. Gerla 

a J. Vaculín se zúčastnil 

tradičního turnaje 

a obsadil 2. místo.  





Tisková zpráva: V ČR třídí 

odpady už 75 % obyvatel!  

Řady lidí, kteří v ČR pravidelně třídí 
odpad, se loni rozrostly. Už tři čtvrti-
ny z nás považuje cestu se separova-
ným odpadem za samozřejmost. 
Vyšší účast se projevila i na množství 
vytříděných odpadů. Celková výtěž-
nost tříděných odpadů přepočtená 
na obyvatele ČR se zvýšila na 78 kilo-
gramů! Takové jsou výsledky systé-
mu EKO-KOM za minulý rok.  
 
23,7 kilogramu papíru; 21,5 kilogramu 
kovů; 17,2 kilogramu plastů; 15,2 kilo-
gramu skla a 0,4 kilogramu nápojových 
kartonů. Tolik v průměru vytřídil za loň-
ský rok každý obyvatel ČR. Meziročně 
jde tak o více než 6kilogramový nárůst. 
Množství vytříděných odpadů v obcích 
vloni sice stagnovalo, ale o to více se 
třídily hlavně kovy a papír prostřednic-
tvím výkupen surovin. Zhruba 7 kilogra-
mů kovů a necelé 2 kilogramy papíru 
prodal ve výkupně v průměru jeden 
Čech. 
Rostoucí množství separovaného odpa-
du tradičně následovalo zvyšující se 
počet nádob na sběr tříděného odpa-
du. Celkově jich máme v ČR k dispozici 
již přes 838 tisíc. Jak se zahušťuje sběr-
ná síť nádob, vnímají lidé i kratší do-
cházkovou vzdálenost, což je motivuje 
ke třídění. Podle průzkumů lidé uvádí, 
že to k nejbližším nádobám na tříděný 
odpad mají v průměru jen 87 metrů. 
V roce 1999, kdy s tříděním odpadů 
Česká republika systémově začínala, 
jsme museli s tříděným odpadem cho-
dit v průměru dvakrát tak daleko. 
V některých obcích také funguje tříděný 
sběr do pytlů, které mají lidé přímo 
v domácnosti. Kromě toho lze v ČR 
samozřejmě třídit odpady také pro-
střednictvím výkupen surovin nebo 
sběrných dvorů. 
Komfort pro třídění, dostatek informací 
a zájem o životní prostředí vloni přivedl 
další 2 % obyvatel ČR mezi aktivní třídi-
če odpadů. Z dřívějších 73 % se podíl 
třídících obyvatel ČR zvýšil v roce 
2022 na 75 %.   
Oproti roku 2021 se stalo v ČR odpa-
dem o 1,5 % méně obalů. Množství 
obalových odpadů tak kleslo o více než 
20 tisíc tun. Z celkového množství 
1 312 804 tun vzniklých obalových od-
padů bylo využito 81 % obalů uvede-
ných na trh v ČR. Konkrétně 71 % bylo 
recyklováno, dalších 10 % pak bylo vyu-
žito energeticky. Nejvyšší míry recykla-
ce (91 %) se podařilo dosáhnout u pa-
pírových obalů a lepenky, u skleněných 
obalů (85 %) a u železných (85 %). Vel-
mi dobrou zprávou je, že u plastových 
obalů se míra materiálové recyklace 
zvýšila z předchozích 43 % na 46 %. 

Systém třídění a recyklace obalů je v ČR 
dlouhodobě financován firmami vyrá-
bějícími nebo dovážejícími balené zbo-
ží. Na konci roku 2022 bylo do systému 
zapojeno 21 200 výrobců, plničů a do-
vozců baleného zboží. Tyto firmy pro-
střednictvím AOS EKO-KOM plní svoji 
zákonnou povinnost – zajistit pro obaly 
uvedené na trh v ČR zpětný odběr 
a využití v zákonem požadované míře. 
Za to platí do systému poplatek podle 
množství vyprodukovaných obalů. 
Z těchto peněz pak EKO-KOM hradí 
celou řadu nákladů souvisejících 
s provozem sběrné sítě nádob na třídě-
ní, dotříděním na dotřiďovacích linkách, 
recyklací nebo energetickým využitím 
vzniklých obalových odpadů. Největší 
část nákladů představují přímé platby 
městům a obcím za provoz a obsluhu 
sběrné sítě a zajištění předání obalo-
vých odpadů k využití. Ke konci roku 
2022 bylo do systému EKO-KOM zapo-
jeno 6 176 obcí a měst ČR, 99 % obyva-
tel ČR tak má možnost ve svých měs-
tech odpady třídit.  
Zatímco v předchozích letech se musel 
celý sektor vypořádat s dopady koro-
navirové epidemie, loňský rok byl ná-
ročný především díky hospodářské 
a energetické krizi. Celý sektor se musel 
vypořádat s výkyvy v poptávce po dru-
hotných surovinách, zpracovatelé pak 
řešili vysoké ceny energií, obce a odpa-
dové společnosti pak ceny paliv. Reálně 
tak hrozilo, že se systém třídění a zpra-
cování obalových odpadů omezí. Aby 
k tomuto scénáři nedošlo, přikročila 
AOS EKO-KOM k finančním interven-
cím. S ohledem na výrazné zdražení 
energie potřebné pro úpravu odpadu 

a jeho recyklaci se od 1. 7. 2022 po-
stupně navyšovaly platby dotřiďovacím 
linkám odpadů.  
Hlavním cílem bylo zachovat stabilní 
tok vytříděných odpadů z obcí na třídicí 
linky, až po konečné zpracování 
u recyklátorů tak, aby se třídění nemu-
selo omezit. Dosažené výsledky 
v recyklaci a využití obalů v minulém 
roce dokazují, že i přes energetickou 
krizi se fungování systému podařilo 
udržet. 
Stávající systém nakládání s tříděným 
odpadem je dlouhodobě rozvíjen 
a nyní je dostatečně robustní a nasta-
vený přívětivě pro spotřebitele. Je scho-
pen ustát nejen energetickou krizi, ale 
i splnit nové požadavky a cíle vyplývají-
cí z připravovaného evropského naříze-
ní o obalech a dalších norem. Stabilní 
systém třídění odpadů a rostoucí zapo-
jení domácností do něj má totiž rozho-
dující význam nejen pro splnění celore-
publikových odpadových cílů, ale i pro 
životní prostředí. 

Lucie Müllerová, tisková mluvčí  

Kontakt: EKO-KOM, a.s.,  mullero-
va@ekokom.cz, tel.: 602 186 205, 
www.ekokom.cz, www.jaktridit.cz  
 
O společnosti EKO-KOM 
Autorizovaná obalová společnost EKO-
KOM zajišťuje provoz systému třídění 
a recyklace obalových odpadů na zákla-
dě autorizace vydané MŽP dle zákona 
o obalech 477/2001Sb. Neziskový sys-
tém EKO-KOM funguje na principu ak-
tivní spolupráce průmyslových podniků, 
měst a obcí, úpravců odpadů a jejich 
finálních zpracovatelů. 

mailto:mullerova@ekokom.cz
mailto:mullerova@ekokom.cz
http://www.ekokom.cz
http://www.jaktridit.cz




Jaro v mateřské škole 

Poslední březnovou akcí byla v naší 

školce Noc s Andersenem. Ve spoluprá-

ci s místní knihovnou a farou jsme si 

pro děti z MŠ i ZŠ připravili na stanoviš-

tích úkoly, tentokrát na motivy knih, 

které ilustrovala Helena Zmatlíková.  

Z nových zážitků nás v dubnu čekal 

výlet autobusem do Pohádkových lázní 

v Rožnově, kde jsme si mohli užít dová-

dění na skluzavkách a trampolínách. Se 

školáky jsme se pak vydali do Ecocentra 

ve Valašském Meziříčí, kde pro nás byl 

připraven naučný program o životě 

na jarní louce. Nezapomněli jsme ani na 

oslavy pálení čarodějnic, kdy jsme si 

s dětmi vykouzlili čarodějnický den 

i s kouzelnickým jídelníčkem, který pro 

nás nachystala teta kuchařka Jaruška.  

Na začátku května nám na zahradě 

vyrostla Májka, kterou jsme si nazdobili 

a na jejíž kácení jsme připravili rodičům 

malé divadélko. K svátku matek jsme 

s dětmi nacvičili pro maminky dramati-

zaci pohádky o neposlušných kůzlát-

kách, obdarovali jsme maminky námi 

vyrobeným voňavým mýdlem a při 

oslavách v sokolovně jsme hostům 

přednesli básničky a zatančili taneček.  

Do začátku prázdnin nás čeká ještě 

spousta zážitků – výlet na hrad Starý 

Jičín, oslava Dne dětí, noc se školáky na 

chaloupce v lese, noc ve školce, loučení 

se školáky, ukázka agility, beseda 

s rybářem a divadélka, která nás pravi-

delně navštěvují.  

Martina Skypalová 









Zdobení velikonočního 

stromu 

V pátek 31. března 2023 jsme se sešli na prostranství před 

prodejnou Jednota, abychom společně vyzdobili velikonoční 

strom. Tato tradice si našla svoje mladé nadšené podporova-

tele, takže můžeme věřit, že i v budoucnu bude akce 

v dobrých rukou. 

Přestože počasí nebylo příliš příznivé, děti přivedly své rodiče 

a hned se pustily do věšení kraslic na břízku, která se oděla 

do jarních zelených šatů. Za chvíli bylo hotovo. Všechny při-

chystané ozdoby visely na stromku. Tak ještě společnou fotku 

a rychle do tepla. 

Děkujeme obci Střítež nad Bečvou za zajištění břízky a všem 

zúčastněným za spolupráci. 

Za ČSŽ Kateřina Rohlederová 

Pálení čarodějnic 

Asi nepříznivé počasí, které v sobotu 29. dubna dopoledne 

panovalo, odradilo většinu čarodějnic od účasti na průvodu 

obcí. Naštěstí ve 14 hodin přestalo pršet, a tak se čtyři stateč-

né mohly vypravit na obchůzku obydlí, které potřebovaly po 

zimě vymést kouty od všeho zlého. 

Na fotbalovém hřišti už to bylo veselejší. V 16 hodin se tam 

začaly scházet různé kouzelné i strašidelné bytosti, které se 

k hranici přišly rozloučit s jednou hříšnou duší, které nepo-

mohlo ani to, že se svátečně oblékla. 

Děti si zasoutěžily, rodiče se pobavili, špekáčků i lektvarů bylo 

dost pro všechny. 

Děkujeme za spolupráci obci Střítež nad Bečvou a Bufetu na 

fotbalovém hřišti. A na všechny účastníky se budeme těšit na 

dalších společných akcích. 

Za ČSŽ Kateřina Rohlederová 

Svátek matek 

Každoročně pořádá ČSŽ ve Stříteži nad Bečvou očekávanou 

oslavu Svátku matek v místní sokolovně. Tento hezký svátek 

připadá na druhou květnovou neděli, tentokrát tedy na 

14. května 2023. 

Oslava je oblíbená u maminek všech věkových kategorií také 

proto, že v programu vystupují jejich šikovné děti nebo vnou-

čata, a v některých případech i pravnoučata. 

Posezení u kafíčka a zákusku jim tak zpříjemnilo hudební 

i taneční vystoupení. Největší radost však ženám udělala živá 

hudba, u které si rozpohybovaly i ztuhlé klouby. Zvlášť milá 

byla obsluha baru, která se vzorně a s úsměvem postarala 

o všechny zúčastněné. Velký zájem byl o spoustu kosmetic-

kých, textilních i gurmánských dárečků, které bylo možno 

zakoupit ve stáncích. Moderování se již tradičně ujal mistr 

slova Tomáš Zajíc. 

Organizování tak velké akce je náročné a zabere spoustu ča-

su, proto děkujeme všem členkám za aktivní přístup, všem 

mužům, kteří jim zpříjemnili odpoledne, obci Střítež nad Beč-

vou a všem ženám, které se přišly společně pobavit. 

Děkujeme! 

Za ČSŽ Kateřina Rohlederová, fotografie Monika Dobešová 





Stavění a kácení máje 

Stavění a kácení máje jsou tradičními 

jarními slavnostmi, které přinášejí 

radost a veselí do našich životů. 

 

Na stavění máje jsme se tradičně sešli 

u rybníka, kde jsme nazdobili májku. Při 

průvodu vesnicí se k nám přidávali další 

lidé a s využitím žebříků jsme máj po-

stavili pevně pod Borčím. Bylo hezké 

počasí, které nám přálo, a to přilákalo 

mnoho lidí k účasti na akci. Mohli jsme 

si tak užít bohaté občerstvení z domá-

cích sladkých i slaných dobrot. Nechy-

bělo políbení pod rozkvetlým stromem, 

kde se letos sešlo ještě více párů než 

loni. Už teď se těšíme na příští rok. 

A velkým potěšením bylo folklórní vy-

stoupení Valašenky z Vidče, dětem 

a paní Bařinové tímto mnohokrát děku-

jeme.  

Také kácení máje proběhlo za svitu 

slunce jen s větříkem ruku v ruce, což 

vůbec neodradilo velmi mladou a od-

vážnou slečnu nám letos májku skácet. 

Bylo úžasné vidět, jak se mladá genera-

ce angažuje a přispívá k tradičním udá-

lostem. Mimo jiné při organizaci soutě-

ží, za barem či u grilování. Hoši a děv-

čata, děkujeme. 

Slavnostní odpoledne provázely různé 

soutěže. Jednou z tradičních byla tipo-

vací soutěž, kdy se návštěvníci snažili 

odhadnout, kolikrát se nám Igor 

"vejde" do skácené májky. Odhad 

7x, byl ten šťastný. Nechyběl hod špal-

kem, ani velice oblíbený hod vejcem 

a děti nádherně spolupracovaly s rodiči, 

když je napájely zřejmě málo citróno-

vým nápojem přes slámku. Díky nadaci 

Via byl novinkou živý stolní fotbálek, 

který nadchl nejen účastníky, ale i divá-

ky. Sešlo se celkem 8 dospělých týmů 

a 3 týmy dětské, což ukazuje velký zá-

jem o nové aktivity a soutěživost v kaž-

dém věku. 

Během dne probíhalo malování na obli-

čej, kde jsme letos objevili nový mladý 

talent a kdy čtyři páry šikovných rukou 

pracovaly na radosti a spokojenosti 

našich nejmenších, k čemuž sloužil 

i koutek na vyrábění plný korálků a ka-

mínků k malování. Markétka nám při-

pravila sladké cukrovinky a Tým v baru 

a Velcí obětavci u rozpálených ploten 

a grilů nám připravovali lahodné nápo-

je a jídlo. V podvečerních hodinách 

zaznělo energické vystoupení bubenic-

ké skupiny KUBUKU, děkujeme. A na 

závěr akce jsme si užili také tradiční 

jízdu traktůrkem ve vlečce. 

Celkově vzato, stavění i kácení máje 

bylo plné radosti, zábavy a tradic. Sešlo 

se mnoho lidí, kteří si užívali různé akti-

vity a soutěže. Bylo potěšující vidět, jak 

se všichni zapojovali a přispívali k úspě-

chu akce. Tato událost nám přinesla 

nejen radost, ale také nezapomenutel-

né zážitky. Děkujeme! 

Za organizátory Kateřina Špaková 





O událostech, souvislostech a osobnostech třicetileté války 

bylo napsáno mnohé, ať to byla pražská defenestrace roku 

1618, bitva na Bílé Hoře, staroměstská exekuce (poprava 

27 českých pánů), pobělohorské konfiskace, generalissimus 

Albrecht z Valdštejna či obléhání Brna (1645) i Prahy (1648) 

švédskými vojsky. V roce 1625 se významným členem proti-

habsburské koalice stal dánský a norský král Kristián IV., jehož 

armáda zahájila tažení za účelem převzetí strategické iniciati-

vy v oblasti severního a středního Německa, s cíli porazit své-

ho protivníka a postoupit k Vídni. Vojáci Kristiána IV. však 

vpochodovali do Slezska a postupně ovládli i celé moravsko-

slezské pomezí v územním perimetru až k Lipníku nad Beč-

vou a Holešovu. Vytvořili rozsáhlou enklávu s centrem 

v Opavě a významnými opěrnými body v Krnově, Těšíně 

i jiných městech. Dočasné rozmístění dánských vojenských 

jednotek (v důstojnickém sboru armády byli čeští, moravští 

a slezští účastníci stavovského povstání) na našem území však 

v dějinném povědomí nezanechalo téměř žádný ohlas – mělo 

by se to změnit, neboť je vydána kniha Dánský vpád: Dva 

roky války ve Slezsku a na Moravě 1626 – 1627. 

PhDr. Vít Mišaga napsal „dánskou válečnou“ monografii jako 

první z tuzemských historiků. Základem byla jeho diplomová 

práce, kterou doplnil o nové poznatky a výsledkem je obsáhlá 

(téměř 400 str.) publikace rozdělená do šesti kapitol, ve kte-

rých předkládá komplexní pohled na málo známý úsek třiceti-

leté války. Čtenáře seznamuje s událostmi, které dánskému 

vpádu předcházely, podrobně analyzuje diplomatická jednání 

v tehdejších mocenských centrech Evropy a dokazuje přesah 

i mimo evropský kontinent - zde jsou informativně objevné 

statě o Gáboru (Gabrielu) Bethlenovi jako protivníkovi 

Habsburků a politice představitele Vysoké Porty sultána 

Murada IV., resp. ministrů, kteří za mladého panovníka rozho-

dovali. Následuje podrobný popis postupu dánského vojska 

do středu Evropy, bojových střetnutí, obléhání měst či pev-

ností až k dočasnému ovládnutí Opavska, Krnovska, Bruntál-

ska i jiných regionů moravsko-slezského pomezí. Autor 

umožňuje nahlédnout do reálií a životů odlišných vrstev spo-

lečnosti - panovníků Kristiána IV., Jakuba I. Gustava II. Adolfa 

i Ferdinanda II., říšských knížat, dále např. předbělohorského 

držitele jednoho z obsazených území Jana Jiřího Krnovského 

i jeho nástupce z řad vítězů Karla I. z Lichtenštejna, velitele 

dánské armády Jana Arnošta Sasko-Výmarského, generálů 

Petra Arnošta z Mansfeldu (dánského spojence velícího vlast-

ní armádě) či Albrechta z Valdštejna. Podrobně seznamuje 

s osudy příslušníků předbělohorských stavů usilujících o opě-

tovné získání konfiskovaných majetků i nabyvatelů těchto 

statků většinou z vojenských kruhů, vždyť mnozí z nich do-

sáhli důstojnických hodností. Pozornost věnuje také rebelovi 

Janu Adamovi z Víckova a povstalým Valachům, rozdělených 

na protestanty a katolíky. 

Autor dokládá, že za dánského komisariátu nad Opavskem, 

Krnovskem (spravoval je Joachim von Mitzlaff) a okolím se 

běžný život, i když se zde odehrály kruté události, stále odví-

jel. Přibližuje situaci ve městech jako je Opava, Krnov, Hrani-

ce, Nový Jičín, Bruntál, (Český) Těšín, Osoblaha i další sídla 

a osudy jejich obyvatel různých konfesijních vyznání a před-

kládá důkladnou analýzu nelehkých časů z pohledu nejen 

válkou postižených, ale i těch, kteří válečnou káru táhli stále 

kupředu až do své smrti v boji, jak v závěrečné kapitole knihy 

dokazuje příběhem pražského rodáka v dánských službách 

kapitána Johanna Trosta von Tiefenthal. 

Publikaci doplňují grafic-

ky výrazné textové me-

dailony významných akté-

rů těchto událostí, černo-

bílé fotografie, barevná 

obrazová příloha, mapy 

i plány bojových operací, 

které umožnují dobře se 

orientovat. Památkové 

objekty jsou vyobrazeny 

v aktuální podobě, 

s výjimkou tzv. Pelikánova 

domu v Opavě.  

Kniha Dánský vpád: Dva 

roky války ve Slezsku a na 

Moravě 1626 – 1627 je 

výjimečnou sondou do 

reality raně pobělohorské Moravy, Slezska a Evropy. Čte se 

jako dějinná freska - jejím dosud potemnělým barvám autor 

vrátil lesk, ale převládá červená barva krve … 

 

PhDr. Vít Mišaga: Dánský vpád - Dva roky války ve Slezsku 

a na Moravě 1626 – 1627, ISBN: 978-80-88030-72-0, 382 str., 

1. vyd. Bohumír Němec – Veduta, České Budějovice v roce 

2023 

Autor textu: Stanislav Vaněk  

Recenze knihy: Dánský vpád 





Oddíl odbíjené 

Od poloviny května jsme začali tréno-

vat se všemi družstvy na antukovém 

hřišti v areálu u fotbalového hřiště. Tré-

ninky zde budou probíhat do poloviny 

června. Pro všechna družstva začne 

podzimní příprava v měsíci srpnu. 

Přípravka -  pro naše nejmenší jsme 

uspořádali dva turnaje barevného vo-

lejbalu společně s přípravkou 

z Rožnova. Turnaje se hrály v sokolovně 

ve Stříteži a pořádali jsme je pouze pro 

oranžovočervenou, zelenou a modrou 

barvu. První turnaj jsme hráli ve čtvrtek 

30. března při účasti 26 dětí.  Druhý 

turnaj se konal 27. dubna a zúčastnilo 

se ho 24 dětí. Touto cestou chceme 

poděkovat hráčkám kadetek S. Kovářo-

vé, N. Děcké, K. Žlebčíkové, A. Randu-

sové, které nám pomohly oba turnaje 

zorganizovat. Všechny děti ukázaly vel-

ké zlepšení volejbalových dovedností. 

Proto jsme začaly s děvčaty trénovat 

šestkový a čtyřkový volejbal. 

V přípravce máme pouze 5 kluků, proto 

s nimi trénujeme na soutěž ve čtyřko-

vém volejbalu. Děvčata i chlapci by již 

měli od podzimu hrát krajské soutěže, 

v současné době se domlouvá jaké 

soutěže (šestkové nebo čtyřky) se bu-

dou v dalším soutěžním období hrát. 

Juniorky - soutěž juniorek jsme dohrá-

vali s kádrem kadetek. Poslední zápas 

soutěže hrála děvčata doma proti Va-

lašskému Meziříčí. Na domácí půdě 

děvčata první zápas prohrála 0:3 a dru-

hý vyhrála 3:2. V celé soutěži podávalo 

družstvo velmi bojovné výkony, které 

proti starším a zkušenějším hráčkám 

stačily na výhru v setech, ale ne na cel-

kové vítězství v zápase. V této soutěži 

hrají děvčata až do 21 let. Naše děvčata 

získané hráčské zkušenosti zúročily 

v soutěži kadetek.  

Fotografie po vítězném zápase doma 

s družstvem Rožnova, na fotografii chy-

bí pouze nemocná hráčka M. Říhová.                                                                                                                       

Zleva: A. Urbanová, N. Děcká, 

M. Žlebčíková, K. Říhová, K. Žlebčíková, 

Š. Dobešová, T. Knapková, S. Kovářová, 

A. Lenomarová, Z. Jurčová. Sedící: 

N. Trčková, A. Randusová, S. Pospíšilo-

vá, M. Urbanová. Všechny hráčky, kro-

mě Knapkové, Jurčové a Lenomarové 

hrály i za družstvo juniorek.  

 

Kadetky hrály poslední zápas kraj-

ského přeboru doma s Kroměříží. První 

zápas děvčata vyhrála 3:2, v druhém 

prohrála 0:3.  Vítězství v prvním zápase 

děvčatům zajistilo v letošním  ročníku 

2022/2023 krásné 3. místo v krajském 

přeboru kadetek. Je to velké povzbuze-

ní do další sezóny, protože jen 4 hráčky 

patří do této věkové kategorie, ostatní 

děvčata jsou o 3 až 4 roky mladší než 

jejich soupeřky. Pěkného umístění do-

sáhla děvčata i v soutěži Poháru kade-

tek, kde obsadila také 3. místo. 

Družstvo kadetek po zápase 

s Kroměříží. 

 

Junioři hráli poslední zápas krajské-

ho přeboru doma v pátek 24. března 

s družstvem Starého Města. Hráčům se 

sice nepodařilo proti druhému družstvu 

v tabulce zopakovat podzimní výsledek, 

kdy jsme Staré Město na jejich hřišti 

jednou porazili, ale i tak naši hráči po-

dali proti soupeřům - starším o 3 až 

4 roky - velmi bojovný výkon. Po ode-

hrání celé soutěže sice skončili v závěru 

tabulky, ale s několika vyhranými zápa-

sy na kontě. O jejich zlepšení svědčí 

i to, že některé zápasy prohráli velmi 

těsně 2:3, kdy zvítězila jen větší herní 

zkušenost soupeřů v koncovce. Vzhle-

dem k tomu, že tato kategorie se hraje 

do 21 let, mají naši ještě velmi mladí 

hráči vše před sebou. 

Někteří hráči hráli soutěž kadetů čtyřek 

organizovanou Moravskoslezským kra-

jem. Soutěž se hrála turnajově od října 

2022 do května 2023. Nejvíce zápasů 

zde odehráli P. Urban, T. Bělunek, 

J. Daněk, D. Skalík, které do čtveřice 

povolených hráčů doplňovali P. Šilc, 

K. Štreichl, J. Malota. Kluci v soutěži, 

kde hráli ve své věkové kategorii, obsa-

dili 1. místo. Gratulujeme. 

Jsme velmi rády, že dva z našich hráčů 

se rozhodli absolvovat kurz volejbalo-

vých rozhodčích III. třídy, který také 

úspěšně dokončili, a tak má náš oddíl 

dva nové volejbalové rozhodčí – Ondru 

Benu a Dana Skalíka. I jim gratulujeme. 

Foto po zápasu se Starým Městem, na 

fotografii chybí nemocní Petřek, Šilc 

a Štreichl.  

Zleva: Bena, Bělunek, Stiller, F. Daněk, 

J. Daněk. Sedící: Urban, Malota, Skalík. 

  

Družstvo kadetek s diplomy a medai-

lemi za třetí místo v krajském přeboru 

kadetek a pohárové soutěži. 





Turnaj čtyřek v Rožnově, 20. dubna. 

Zleva: Bělunek, Daněk, Urban, klečí: 

Skalík 

Turnaj v Raškovicích, 19. května, diplom 

a medaile za 1. místo v soutěži čtyřek.  

Zleva: Šilc, Skalík, Urban, Malota 

 

Hráčům, hráčkách a všem, kdo nám 

pomáhali při organizaci chodu našeho 

oddílu, přejeme hezké prázdniny. 

 

A ještě prosba – potřebovaly bychom 

rozšířit náš trenérský kádr. Pokud máte 

zájem nám s dětmi pomoci, budeme 

velmi rády. Stavte se za námi na jaký-

koliv náš trénink. Děti budou trénovat 

od 1. srpna 2023 každé pondělí a pátek 

od 17.30 do 19 hodin, v úterý a čtvrtek 

vždy od 16.30 do 19 hodin. 

Trenérky odbíjené  
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